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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
 
• Răspuns oficial al preşedinţilor Senatului şi Camerei Deputaţilor: Parlamentul a luat act cu neplăcută surprindere 
de comunicatul Dep. de Stat al SUA / Orban: Poziţia este revoltătoare/ USR: Este inadmisibil să publice 
comunicate în numele Parlamentului 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu au o poziţie comună faţă de comunicatul transmis de Departamentul de 
Stat al SUA, transmiţând că dezbaterile, deciziile şi voturile din Parlament se desfăşoară în numele suveranităţii 
poporului şi nu pot face obiectul niciunei forme de presiune. În replică, preşedintele PNL, Ludovic Orban, a 
catalogat ca ”revoltătoare” poziţia preşedinţilor Camerei Deputaţilor şi Senatului faţă de comunicatul 
Departamentului de Stat al SUA, liberalul acuzându-i că au atribuit Parlamentului, în mod abuziv, o opinie 
personală. Cristian Ghinea s-a declarat ”dezgustat” de reacţia preşedinţilor Camerelor, precizând că Parteneriatul 
dintre România şi Statele Unite va rezista atacurilor celor ”doi penali”. 
"Parlamentul României a luat act cu neplăcută surprindere de comunicatul emis în data de 27 noiembrie 2017 de 
către Departamentul de Stat din Statele Unite ale Americii referitor la dezbaterea privind reforma Justiţiei. Dorim 
să subliniem că, în orice discuţie cu partenerii noştri trebuie să plecăm de la un principiu constituţional 
fundamental, acelaşi în SUA şi în România, potrivit căruia dezbaterile, deciziile şi voturile din Parlament se 
desfăşoară în numele suveranităţii poporului şi nu pot face obiectul niciunei forme de presiune. Statele Unite ale 
Americii trebuie să aibă încredere în Parlamentul României care urmăreşte să consolideze independenţa 
sistemului judiciar şi eliminarea influenţelor politice în funcţionarea justiţiei", se arată într-un comunicat de presă 
comun al preşedinţilor celor două Camere ale Parlamentului României. 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu transmit că Statele Unite ale Americii trebuie să aibă încredere în 
Parlamentul care dezbate legile, fiind acelaşi for care a adoptat Declaraţia privind aniversarea a două decenii de 
Parteneriat Strategic România – SUA; alocarea a 2% din PIB pentru cheltuielile de apărare; a decis participarea 
forţelor armate ale României în teatrele de operaţiuni din Afganistan şi Irak precum şi în cadrul cooperării în 
coaliţia anti-ISIS/DAESH alături de SUA şi alţi aliaţi; a adoptat legile privind achiziţionarea sistemului de apărare 
antirachetă Patriot. 
"Exprimăm speranţa că declaraţia Departamentului de Stat al SUA a fost făcută cu bună credinţă, dar nu putem să 
nu remarcăm că ea nu pare să fie rezultatul unei analize echilibrate, obiective şi cuprinzătoare a faptelor, făcând 
mai degrabă ecou unor opinii vehiculate în spaţiul public românesc.Natura şi forma Declaraţiei Departamentului 
de Stat al SUA sunt de neînţeles în contextul în care este greu de imaginat că în Statele Unite ar fi putut avea loc 
încălcările drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti la care asistăm frecvent în România. Este greu de crezut că în SUA 
un procuror şi-ar permite să prezinte în faţa instanţei de judecată interceptări măsluite sau să şantajeze 
judecătorul că îi va face dosar penal dacă nu ia o decizie în favoarea sa. Este greu de crezut că într-o democraţie 
consolidată, cum e cea a SUA, există protocoale de colaborare între serviciile de intelligence şi magistraţi. E 
probabil de neconceput în sistemul de justiţie american ca reprezentanţii serviciilor secrete să îşi extindă câmpul 
tactic până în sala de judecată şi să ofere opinii juridice magistraţilor, după care să urmărească dacă aceştia iau 
decizii în acord cu soluţiile sugerate. Este de asemenea de neimaginat în SUA ca un funcţionar public de rang înalt 
să refuze a se prezenta în faţa unei comisii parlamentare de anchetă, încălcând astfel decizii clare ale Curţii 
Constituţionale. Nu în ultimul rând este greu de crezut că în SUA un magistrat care încalcă flagrant drepturile 
fundamentale ale omului nu are niciun fel de răspundere în faţa legii", transmit şefii celor două Camere. 
În comunicatul transmis se arată că abuzurile menţionate au dus la necesitatea iniţierii dezbaterilor privind 
reforma justiţiei. 
"Parlamentul României ar fi bucuros să pună la dispoziţie Departamentului de Stat al SUA întreaga documentaţie 
referitoare la principiile care au stat la baza elaborării propunerilor actuale de reformă a sistemului judiciar, 
principii larg susţinute de asociaţiile profesionale ale magistraţilor din România care au luat parte activ la 
dezbaterile ce se desfăşoară în această perioadă", se arată în finalul declaraţiei comune semnată de Liviu Dragnea 
şi Călin Popescu Tăriceanu. 
Orban: Poziţia preşedinţilor Camerelor faţă de semnalul Departamentului de Stat este revoltătoare 
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Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a catalogat ca ”revoltătoare” poziţia preşedinţilor Camerei Deputaţilor şi 
Senatului faţă de comunicatul Departamentului de Stat al SUA, liberalul acuzându-i pe Dragnea şi Tăriceanu că au 
atribuit Parlamentului, în mod abuziv, o opinie personală. 
”Considerăm revoltătoare luarea de poziţie a preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi a preşedintelui 
Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, într-un comunicat oficial, faţă de semnalul dat în cursul zilei de ieri de 
Departamentul de Stat al Statelor Unite ale Americii”, se arată într-un comunicat de presă al lui Ludovic Orban. 
Preşedintele PNL aminteşte că Parlamentul nu le-a dat un mandat celor doi să se pronunţe în numele său. 
”Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu atribuie Parlamentului României, în mod abuziv şi fraudulos, o poziţie 
politică care nu a făcut obiectul vreunei dezbateri parlamentare, conform normelor regulamentare în vigoare (...) 
Chiar dacă domniile lor sunt aleşi de majoritatea parlamentară, o astfel de poziţie politică nu poate fi, în niciun 
moment, prezumată ca fiind a tuturor grupurilor politice parlamentare şi nici a majorităţii parlamentarilor. Ei se 
reprezintă doar pe sine şi pe nimeni altcineva din Parlamentul României”, a afirmat Orban. 
Acesta îşi exprimă stupefacţia faţă de faptul că liderii PSD şi ALDE ar condiţiona respectarea înţelegerilor dintre 
România şi SUA de neimplicarea în chestiuni care ţin de respectarea statului de drept. 
”De asemenea, denunţăm folosirea manipulatorie de către Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu de informaţii 
trunchiate, nedovedite în mod riguros de instituţiile abilitate, care sunt prezentate cu titlu de adevăr şi cu 
relevanţă generală. Se pare că propria propagandă instrumentată de liderii PSD-ALDE le-a luat minţile, ajungând 
să enunţe din poziţii oficiale ale statului român realitatea paralelă în care trăiesc domniile lor. Înainte de a face 
orice consideraţii legate de modul de funcţionare democraţiei în Statele Unite ale Americii, Dragnea şi Tăriceanu 
dovedesc faptul că ar trebui să pună din nou mâna pe carte pentru a-i înţelege arhitectura instituţională”, 
consideră Ludovic Orban. 
El cere parlamentarilor, inclusiv celor din arcul guvernamental, să se delimiteze de poziţia exprimată de către Liviu 
Dragnea şi Călin Popescu-Tăriceanu. 
Cristian Ghinea (USR): Sunt dezgustat de comunicatul dat de Tăriceanu şi Dragnea; Nu în numele meu! 
Cristian Ghinea se declară ”dezgustat” de reacţia preşedinţilor Camerelor la comunicatul Departamentului de Stat 
al SUA privind legile justiţiei, deputatul USR precizând că Parteneriatul dintre România şi Statele Unite va rezista 
atacurilor celor ”doi penali”. 
”Tăriceanu şi Dragnea dau un comunicat în care se împăunează cu o reacţie a Parlamentului la comunicatul 
Departamentului de Stat. Ca membru ales al Parlamentului României sunt dezgustat de comunicatul dat de cele 
două personaje”, a scris Ghinea pe Facebook, într-o postare intitulată ”Nu în numele meu!”. 
Cristian Ghinea consideră că poziţia expriamtă de Departamentul de Stat este un semn de prietenie faţă de 
România. ”Salut reacţia SUA şi cred că adevăraţii prieteni sunt cei care spun adevărul. Parteneriatul româno-
american e mai important şi va rezista atacurilor celor doi penali Dragnea şi Tăriceanu”, a conchis Ghinea. 
De asemenea, şi deputatul USR Iulian Bulai a postat pe facebook o imagine cu el ţinând în mână o foaie de hârtie 
pe care scrie ”Nu în numele meu!”. ”Cu deplină seninătate refuz să accept ca numele Parlamentului României să 
fie târât într-o luptă pentru apărarea intereselor personale!”, a scris Bulai. 
USR: Este inadmisibil ca Dragnea şi Tăriceanu să publice comunicate în numele Parlamentului 
USR a precizat, marţi, că este „inadmisibil” ca Liviu Dragnea şi Călin Popescu-Tăriceanu să transmită comunicate 
oficiale în numele Parlamentului României pentru a răspunde mesajului Departamentului de Stat al SUA în 
legătură cu modificarea legilor justiţiei. 
 
„Este inadmisibil ca Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu să publice comunicate oficiale în numele 
Parlamentului României pentru a răspunde comunicatului de ieri al Departamentului de Stat al Statelor Unite cu 
privire la modificarea legilor justiţiei. Dacă cei doi lideri PSD-ALDE vor să le transmită un răspuns partenerilor 
strategici ai României, sunt liberi să-şi exprime poziţiile politice particulare prin comunicate în nume personal”, se 
arată într-un comunicat al USR. 
Formaţiunea a mai transmis că protestează faţă de modul în care Liviu Dragnea şi Călin Popescu-Tăriceanu îşi 
folosesc funcţiile de demnitate publică pentru rezolvarea problemelor personale cu justiţia. 
„Domnii Dragnea şi Tăriceanu confundă Parlamentul cu propriile partide şi se substituie instituţiei. Nu au dreptul 
să vorbească în numele întregului Parlament. De fapt, cei doi domni ar trebui să îşi dea demisia de la conducerea 
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celor două Camere, după avertismentele dure pe care partenerii strategici ai României le-au dat în ultima 
perioadă în legătură cu statul de drept şi justiţia”, a declarat preşedintele USR, Dan Barna, potrivit documentului 
citat. 
Comunicatul integral al preşedinţilor celor două camere ale Parlamentului: 
Parlamentul României a luat act cu neplăcută surprindere de comunicatul emis în data de 27 noiembrie 2017 de 
către Departamentul de Stat din Statele Unite ale Americii referitor la dezbaterea privind reforma Justiţiei. 
 
Dorim să subliniem că, în orice discuţie cu partenerii noştri trebuie să plecăm de la un principiu constituţional 
fundamental, acelaşi în SUA şi în România, potrivit căruia dezbaterile, deciziile şi voturile din Parlament se 
desfăşoară în numele suveranităţii poporului şi nu pot face obiectul niciunei forme de presiune. 
Statele Unite ale Americii trebuie să aibă încredere în Parlamentul României care urmăreşte să consolideze 
independenţa sistemului judiciar şi eliminarea influenţelor politice în funcţionarea justiţiei. 
Statele Unite ale Americii trebuie să aibă încredere în Parlamentul României care dezbate în aceste zile legile de 
reformă ale justiţiei, pentru că este acelaşi Parlament care: 
a adoptat Declaraţia privind aniversarea a două decenii de Parteneriat Strategic România – SUA; 
a aprobat alocarea a 2% din PIB pentru cheltuielile de apărare; 
a decis participarea forţelor armate ale României în teatrele de operaţiuni din Afganistan şi Irak precum şi în 
cadrul cooperării în coaliţia anti-ISIS/DAESH alături de SUA şi alţi aliaţi; 
a adoptat legile privind achiziţionarea sistemului de apărare antirachetă Patriot 
Exprimăm speranţa că declaraţia Departamentului de Stat al SUA a fost făcută cu bună credinţă, dar nu putem să 
nu remarcăm că ea nu pare să fie rezultatul unei analize echilibrate, obiective şi cuprinzătoare a faptelor, făcând 
mai degrabă ecou unor opinii vehiculate în spaţiul public românesc. 
 
Natura şi forma Declaraţiei Departamentului de Stat al SUA sunt de neînţeles în contextul în care este greu de 
imaginat că în Statele Unite ar fi putut avea loc încălcările drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti la care asistăm 
frecvent în România. 
Este greu de crezut că în SUA un procuror şi-ar permite să prezinte în faţa instanţei de judecată interceptări 
măsluite sau să şantajeze judecătorul că îi va face dosar penal dacă nu ia o decizie în favoarea sa. 
Este greu de crezut că într-o democraţie consolidată, cum e cea a SUA, există protocoale de colaborare între 
serviciile de intelligence şi magistraţi. 
E probabil de neconceput în sistemul de justiţie american ca reprezentanţii serviciilor secrete să îşi extindă câmpul 
tactic până în sala de judecată şi să ofere opinii juridice magistraţilor, după care să urmărească dacă aceştia iau 
decizii în acord cu soluţiile sugerate. 
Este de asemenea de neimaginat în SUA ca un funcţionar public de rang înalt să refuze a se prezenta în faţa unei 
comisii parlamentare de anchetă, încălcând astfel decizii clare ale Curţii Constituţionale. 
Nu în ultimul rând este greu de crezut că în SUA un magistrat care încalcă flagrant drepturile fundamentale ale 
omului nu are niciun fel de răspundere în faţa legii. 
Toate aceste numeroase abuzuri care au avut loc în România reprezintă motivul principal pentru iniţierea 
dezbaterilor privind reforma justiţiei. Fiecare amendament adoptat în cadrul Comisiei speciale are scopul de a 
îndrepta abuzurile şi vulnerabilităţile, precis documentate, din sistemul actual de justiţie. 
Parlamentul României ar fi bucuros să pună la dispoziţie Departamentului de Stat al SUA întreaga documentaţie 
referitoare la principiile care au stat la baza elaborării propunerilor actuale de reformă a sistemului judiciar, 
principii larg susţinute de asociaţiile profesionale ale magistraţilor din România care au luat parte activ la 
dezbaterile ce se desfăşoară în această perioadă. 
(Sursa: Mediafax)  
 
• Transportul public este paralizat în Ploiești. Angajaţii societăţii de transport în comun au intrat în grevă spontană 
 
Transportul public este aproape paralizat în Ploieşti. Angajaţii societăţii de transport în comun au intrat, miercuri 
dimineaţă, în grevă spontană. 
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Decizia acestora vine după ce negocierile cu directorul companiei pe seama finanţării au eşuat. 
Sindicaliştii au anunţat că nu vor întrerupe protestul până când Primăria nu va plăti cele aproape şase milioane de 
lei, subvenţia pentru anul trecut. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Comisia de buget a Camerei Deputaților s-a blocat în TVA split 
Articolul care i-a pus în dificultate pe deputații finanțiști a fost al treilea, referitor la situația contribuabililor care 
nu aplică split TVA, dar fac plăți către cei care aplică sistemul. 
La acest capitol, propunerea Camerei consultanților fiscali și a reprezentanților mediului de afaceri a fost de a 
elimina obligativitatea ca cei din afara sistemul split TVA să facă plățile defalcate. 
Punctul de vedere al președintele Comisiei, Viorel Ștefan, a fost că măsura și-ar pierde astfel o mare parte din 
utilitatea pentru care a și fost gândită, pentru că ar lăsa la latitudinea unor firme care au probleme financiare să 
vireze sau nu banii TVA -ul încasat de la terți. 
Pentru că nu s-a ajuns la un punct de vedere unitar, comisia a decis să ceară părerea atât Ministerului de Finanțe, 
cât și experților din comisie și ai mediului de afaceri, iar discuțiile să fie reluate lunea viitoare. 
Înainte de acest impas, comisia de buget-finanțe a Camerei Deputaților a decis să mențină modificările aduse de 
Senat, în sensul că TVA split să fie obligatoriu doar pentru companiile care au datorii la plata acestei taxe sau sunt 
în insolvență, dar a mărit de zece ori plafoanele datoriilor de la care companiile intră în acest sistem. Asta 
înseamnă 15.000 lei în cazul contribuabililor mari, 10.000 de lei în cazul contribuabililor mijlocii, 5.000 de lei 
pentru restul contribuabililor. 
(Sursa: Realitatea) 
 
• Ministerul de Finanţe aruncă BOMBA. Deficit la bugetul general de CINCI ori mai mare ca anul trecut 
Bugetul general consolidat, care include atât bugetul de stat, cât şi bugetele de pensii şi de şomaj, a încheiat 
primele zece luni ale acestui an cu un deficit de 6,6 miliarde lei, reprezentând 0,79% din PIB, în creştere cu 408% 
faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, în condiţile în care ritmul de creştere a cheltuielilor, trase în sus mai ales 
de salariile bugetarilor, a depăşit avansul încasărilor, arată datele publicate luni seară pe site-ul Ministerului 
Finanţelor. 
După primele nouă luni, bugetul consolidat avea un deficit de 6,8 miliarde lei, reprezentând 0,81% din PIB, în 
creştere cu 83,8% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, ceea ce indică un excedent de circa 0,2 miliarde lei în 
luna octombrie. 
În primele zece luni ale anului trecut, bugetul general consolidat al statului a înregistrat un deficit de 0,17% din 
PIB sau 1,3 miliarde lei. 
Principalul motiv al execuţiei bugetare slabe din primele zece luni ale acestui an a fost creşterea încasărilor la 
buget într-un ritm inferior ritmului de creştere a cheltuielilor. 
"Veniturile bugetului general consolidat, în sumă de 207,9 miliarde lei, reprezentând 24,7% din PIB, au fost cu 
10,8% mai mari, în termeni nominali, faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent. (...) Cheltuielile bugetului 
general consolidat, în sumă de 214,5 miliarde lei, au crescut în termeni nominali cu 13,6% faţă de primele zece 
luni ale anului trecut", arată raportul bugetar lunar. 
Pe categorii de venituri, creşteri importante au fost înregistrate în primele zece luni la încasările din contribuţiile 
sociale (+16,4%), din impozitul pe salarii şi venit (+9,1%) şi din veniturile nefiscale (+17,3%). 
"Încasările din impozite şi taxe pe proprietate au scăzut cu 11,7% faţă de perioada similară din 2016, scăderea 
fiind determinată, în principal, de eliminarea de la 1 ianuarie 2017 a impozitului pe construcţii speciale. Încasările 
din alte impozite şi taxe pe bunuri şi servicii au crescut cu 60,3% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, 
creşterea fiind determinată, în principal, de evoluţia încasărilor aferente contribuţiei datorate pentru 
medicamente, precum şi pentru contractele cost-volum/cost-volum-rezultat finanţate din bugetul Fondului 
naţional unic de asigurări sociale de sănătate”, se arată în raport. 
Încasările din TVA au crescut în primele zece luni cu 0,5% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, după ce, în 
primele nouă luni, scăderea a fost de 0,3%. 
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Încasările din accize au fost cu 3% mai mici comparativ cu aceeaşi perioadă a anului precedent, fiind influenţate 
de reducerea nivelului acestora pentru unele produse energetice începând cu 1 ianuarie 2017. 
Totodată, sumele de la Uniunea Europeană în contul plăţilor efectuate sunt de 12,3 miliarde lei. 
Cheltuielile bugetului general consolidat au fost în primele zece luni de 214,5 miliarde lei, în creştere cu 13,6% 
faţă de aceeaşi perioadă din anul precedent, ceea ce reprezintă o accelerare faţă de primele nouă luni, când rata 
de creştere era de 10,5%. 
 
Cheltuielile de personal au crescut cu 21,2% faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, ca urmare a majorările 
salariale acordate în a doua parte a anului trecut şi la începutul acestui an. 
Cheltuielile cu bunuri şi servicii au crescut cu 4,2% faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, subvenţiile sunt în 
creştere cu 3,8%, în timp ce cheltuielile cu asistenţa socială au urcat cu 12,5%. 
Cheltuielile pentru investiţii, care includ cheltuielile de capital, precum şi pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanţate din surse interne şi externe, au fost de 14,7 miliarde lei, respectiv 1,7% din PIB, în scădere cu 
24% faţă de aceeaşi perioadă din 2016, când au fost 19,3 miliarde lei (2,5% din PIB). 
În 2016, deficitul bugetului general consolidat al statului a fost de 18,3 miliarde lei, reprezentând 2,4% din 
produsul intern brut (PIB), pe metodologia cash, însă ultimele date ale Eurostat arată că, pe metodologia 
europeană ESA 2010, deficitul bugetar al României a fost de 3% din PIB anul trecut. 
Guvernul PSD-ALDE a construit bugetul pentru 2017 pe venituri estimate la 254,7 miliarde lei, mai mari cu 14% 
faţă de nivelul de anul trecut, şi pe cheltuieli de 278,8 miliarde lei, cu 15% mai mari. 
Astfel, deficitul bugetar a fost prevăzut la 24,1 miliarde lei, reprezentând 2,96% din PIB pe metodologia cash şi 
2,99% din PIB pe metodologia ESA 2010, PIB-ul fiind estimat la 815,2 miliarde lei, cu o creştere economică de 
5,2%. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Liviu Pop: Începând cu 1 ianuarie, angajatorii de bună credință ar trebui să dea salariul mai mare 
Ministrul Educației, Liviu Pop, a declarat marți seara la Antena 3 că toți angajații vor avea salariu mai mare de la 1 
ianuarie dacă se va aplica în mod corect Codul fiscal și dacă angajatorul nu va reduce salariul brut. 
"Codul fiscal aduce pentru fiecare angajat de la stat și privat creștere de salariu net începând cu 1 ianuarie. Toată 
lumea are salariu mai mare. Vor fi angajatori care vor mări salariul, vor fi angajatori care vor menține salariul și 
pot să vină cu alte facilități, pot, ca să se justifice. Toți angajații au salariu mai mare de la 1 ianuarie dacă se aplică 
în mod corect Codul fiscal și dacă angajatorul nu reduce brutul", a susținut Pop. 
El a afirmat că angajatorii de bună credință, începând cu 1 ianuarie, ar trebui să dea fiecărui angajat salariul mai 
mare. 
"Diferența dintre salariul net pe care îl are astăzi orice angajat din România și salariul net pe care ar trebui să îl 
aibă după 1 ianuarie cu implementarea noului Cod fiscal decide angajatorul cum îl dă. Dacă unii angajatori 
respectă negocierea, automat salariul fiecărui angajat trebuie să crească. La stat sigur vor crește până la 4% 
începând de la 1 ianuarie, în privat însă creșterile pot să fie foarte — foarte mari în funcție de salariul pe care îl 
are astăzi fiecare angajat. (...) Eu cred că un angajator de bună credință va renegocia toate salariile și va crește 
salariul net. Dacă vrea să facă în continuare semi-evaziune fiscală, să folosesc un termen, va inventa tot felul de 
facilități care nu se supun tuturor impozitelor și evident va pierde la punctul de pensie angajatul", a explicat 
demnitarul. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Consiliul de Administrație al BNR își exprimă dorința de a avea o întâlnire cu premierul Mihai Tudose 
Consiliul de Administrație al Băncii Naționale a României, întrunit în ședința de luni, anunță că a luat act de 
declarațiile publice ale prim-ministrului Mihai Tudose și își exprimă dorința de a avea o întâlnire cu acesta pentru 
discutarea evoluțiilor economice și financiare actuale, potrivit unui comunicat al Băncii Centrale. 
"Consiliul de Administrație al Băncii Naționale a României, întrunit în ședința din 27 noiembrie a.c., a luat act de 
declarațiile publice ale domnului Mihai Tudose, Prim-ministru al Guvernului României, în legătură cu activitatea 
Băncii Naționale. În continuarea bunei colaborări instituționale existente, Consiliul de Administrație al BNR își 
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exprimă dorința de a avea o întâlnire cu premierul Mihai Tudose, pentru discutarea evoluțiilor economice și 
financiare actuale", se spune în comunicat. 
BNR menționează că mandatul băncii centrale presupune informarea cu regularitate a Parlamentului, 
Administrației Prezidențiale, Guvernului și a opiniei publice în legătură cu activitatea sa. În acest sens, BNR publică 
Raportul anual de activitate, Rapoarte trimestriale asupra inflației, Rapoarte semestriale de stabilitate financiară 
și Minute de politică monetară după fiecare decizie a C.A. al BNR, toate aceste documente prezentând în mod 
transparent activitatea băncii centrale, în corelație cu evoluțiile economice și financiare interne și internaționale. 
"BNR își îndeplinește obiectivele și atribuțiile pe baza prevederilor Legii 312/2004 și a articolului 130 din Tratatul 
privind funcționarea Uniunii, care conferă independență instituțională și funcțională băncii centrale, pe fondul 
unui dialog permanent, devenit tradițional, cu Ministerul Finanțelor Publice și cu alte instituții ale statului. 
Dialogul are în vedere echilibrarea mixului de politici macroeconomice, al cărui rol este esențial pentru 
menținerea stabilității financiare și pentru întărirea capacității economiei românești de a face față unor eventuale 
evoluții adverse", se mai arată în comunicat. 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, săptămâna trecută, că este nevoie de o "discuție serioasă" cu reprezentanții 
BNR pe subiectul privind creșterea euro, susținând că Banca Națională putea interveni în această chestiune, dar 
nu a făcut-o. 
"Eu am o parte din explicații, pe de altă parte, vă recomand să vorbiți cu Banca Națională, care ar trebui să fie un 
pic atentă la aceste lucruri. Banca Națională poate și trebuie să intervină pe aceste lucruri, nu a făcut-o", a 
declarat Mihai Tudose la Antena 3, întrebat cum se explică creșterea cursului euro în condițiile unei perioade de 
creștere economică traversată de România. 
Premierul a arătat, la momentul respectiv, că nu a avut încă o întrevedere cu reprezentanții BNR pe acest subiect, 
dar o astfel de întâlnire va trebui să aibă loc. 
"Vorbim de separarea puterilor în stat, am tot tras semnale de alarmă cu ce se întâmplă în sistemul bancar. Eu 
cred că va trebui să avem și o discuție foarte serioasă cu Banca Națională despre ce se întâmplă și cam care ar 
trebui să fie rolul Băncii Naționale. Nu putem interveni ca Guvern peste Banca Națională. (...) Fiecare este în 
dreptul lui, va trebui să avem o discuție foarte serioasă", a declarat Tudose, întrebat dacă a încercat să aibă o 
discuție cu BNR. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• TelDrum. Contestaţia lui Dragnea la sechestrul pe avere, judecată miercuri 
Contestaţia liderului PSD Liviu Dragnea privind sechestrul pe avere impus de DNA în dosarul Tel Drum este 
judecată miercuri la Înalta Curte de Casatie si Justiţie (ICCJ). 
Dosarul în care liderul social-democrat contestă măsura sechestrului asupra averii sale a fost înregistrat la instanţa 
supremă la sfârşitul săptămânii trecute. Soluţia pe care o vor pronunţa judecătorii Curţii Supreme poate fi 
contestată la completul superior din cadrul aceleiaşi instanţe. 
Liviu Dragnea a contestat la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie sechestrul instituit pe întreaga sa avere, în ancheta 
Tel Drum, Maria Vasii, avocata liderului PSD, invocând faptul că nicio instituţie nu s-a constituit parte civilă în 
acest dosar şi, prin urmare, nesolicitând nimeni recuperarea vreunui prejudiciu, procurorul nu ar fi avut dreptul să 
ia măsuri asigurătorii. 
„Am contestat ordonanţa de instituire a măsurilor asiguratorii deoarece a fost emisă de procuror cu 
nerespectatrea unor forme esenţiale cerute de lege. De exemplu, măsura asiguratorie a fost justificată de către 
doamna procuror prin aceea ca să se indisponibilizeze bunuri necesare pentru acoperirea despăgubirilor, a 
prejudiciului. Noi nu avem nicio constituire de parte civilă, ca atare nimeni nu a revendicat până în prezent un 
prejudiciu. Procurorul nu are căderea să indisponibilizeze din oficiu în lipsa unei părţi civile care să revendice 
aceste despăgubiri”, a declarat avocata Maria Vasii, potrivit News.ro. 
Mai mult, ea a spus că sechestrul a fost pus „după ureche”, pentru că bunurile liderului PSD nu au fost evaluate. 
Conform Codului de procedură penală, părţile vătămate se pot constitui parte civilă pe toată durata fazei de 
urmărire penală, până la începerea cercetării judecătoreşti. Acest lucru „se face în scris sau oral, cu indicarea 
naturii şi a întinderii pretenţiilor, a motivelor şi a probelor pe care acestea se întemeiază. În cazul în care 
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constituirea ca parte civilă se face oral, organele judiciare au obligaţia de a consemna aceasta într-un proces-
verbal sau, după caz, în încheiere”. 
DNA a anunţat săptămâna trecută că liderului PSD, Liviu Dragnea, i-a fost pus sechestru asigurător şi poprire pe 
toate bunurile, până la concurenţa sumei de peste 127,5 milioane de lei, în dosarul Tel Drum. De asemenea, 
procurorii i-au pus sechestru pe conturile bancare, dar şi pe acţiuni şi părţi sociale deţinute în firme. 
Astfel, în cazul liderului PSD procurorii DNA au dispus sechestru asigurător şi poprire asigurătorie până la 
concurenţa sumei de 127.547.366,34 de lei asupra tuturor bunurilor mobile şi imobile, acţiunilor şi părţilor sociale 
deţinute de acesta în cadrul persoanelor juridice de drept privat, asupra sumelor de bani din conturile bancare, 
precum şi asupra sumelor de bani datorate acestuia cu orice titlu, de către terţe persoane, inclusiv sumele 
datorate cu titlu de chirie. 
În dosarul Tel Drum, Liviu Dragnea este acuzat de constituirea unui grup infracţional organizat,  de două 
infracţiuni de folosire sau prezentare cu rea-credinţă de documente ori declaraţii false, inexacte sau incomplete, 
dacă fapta are ca rezultat obţinerea pe nedrept de fonduri europene şi de două infracţiuni de abuz în serviciu cu 
obţinere de foloase pentru sine sau pentru altul, fapte comise în perioada în care era preşedintele Consiliului 
Judeţean Teleorman. 
Alături de el, în  dosar sunt cercetate alte opt persoane din conducerea Tel Drum, asociaţi ai unor societăţi 
comerciale sau funcţionari. 
„Suspectul Liviu Nicolae Dragnea, preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman, a iniţiat un grup infracţional 
organizat care acţionează şi în prezent şi din care au făcut şi fac parte funcţionari ai instituţiilor din administraţia 
publică şi persoane din mediul de afaceri. Grupul iniţiat în anul 2001 are ca principal scop obţinerea, în mod 
fraudulos, a unor sume importante din contractele finanţate din fonduri publice (naţionale şi europene), prin 
comiterea unor infracţiuni de abuz în serviciu, de fraudare a fondurilor europene, de evaziune fiscală, spălarea 
banilor şi folosirea de informaţii ce nu sunt destinate publicităţii ori permiterea accesului unor persoane 
neautorizate la aceste informaţii”, afirmă DNA. 
Conform procurorilor, prejudiciul creat în dauna bugetului public este de peste 30 de milioane de lei, iar fondurile 
europene fraudate sunt de 21 de milioane de euro. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Decizii de ULTIMĂ ORĂ luate în şedinţa CSAT. Ce au hotărât Iohannis, Tudose şi Tudorel Toader 
Şedinţa Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) s-a încheiat, marţi, la Palatul Cotroceni, după mai bine de o 
oră de discuţii. La şedinţa condusă de preşedintele Klaus Iohannis - preşedinte al CSAT - au participat premierul 
Mihai Tudose, ministrul Apărării, Mihai Fifor, ministrul de Interne, Carmen Dan, ministrul de Externe, Teodor 
Meleşcanu, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, ministrul Economiei, Gheorghe Şimon, ministrul Finanţelor, Ionuţ 
Mişa, prim-adjunctul directorului SRI, Răzvan Ionescu, directorul interimar al SIE Silviu Predoiu, şeful Statului 
Major General, Nicolae Ciucă, consilierul prezidenţial Ion Oprişor şi secretarul CSAT Mihai Şomordolea. 
Pe masa discuţiilor, potrivit unui comunicat remis de Administraţia Prezidenţială, au fost dezbătute teme precum 
planul de întrebuinţare a Forţelor Armate ale României, summitul NATO de la Varşovia  şi au fost aprobate 
propunerile de buget pentru anul 2018 ale instituțiilor cu atribuții în domeniul apărării şi securităţii naţionale. 
"Prima temă analizată și aprobată de către membrii Consiliului a reprezentat-o Planul de întrebuințare a Forțelor 
Armate ale României care se trimit la misiuni și operații în afara teritoriului statului român în anul 2018. 
Ministerul Apărării Naţionale va putea participa, în anul 2018, în afara graniţelor statului român, cu un număr de 
1.775 de militari, reprezentând o creștere cu 286 de militari față de anul 2017. Aceștia pot fi desfăşuraţi în 
teatrele de operaţii, precum şi în cadrul misiunilor individuale de observare şi monitorizare. Alţi 233 de militari se 
vor afla în ţară, cu posibilitatea de a fi dislocaţi la ordin. 
Forțele Ministerului Afacerilor Interne puse la dispoziţie, în anul 2018, pentru misiunile Uniunii Europene, OSCE, 
NATO şi ONU vor fi în număr de 1.867 de jandarmi şi poliţişti - cu 340 mai mulți decât în anul 2017. Dintre aceștia, 
1.018 vor participa la misiuni, iar 849 vor putea fi dislocaţi la ordin. 
Efortul principal va fi reprezentat, în continuare, de participarea cu forţe şi mijloace la misiunea NATO din 
Afganistan - Resolute Support Mission, concomitent cu menţinerea participării la operaţiile NATO KFOR şi UE 
ALTHEA din Balcani. 
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Prin participarea la astfel de misiuni, statul român se implică activ în promovarea stabilităţii şi securităţii regionale 
şi globale, în combaterea terorismului internaţional, acționând în conformitate cu Strategia națională de apărare a 
țării pentru perioada 2015-2019. 
În continuarea ședinței, membrii Consiliului au fost informați cu privire la stadiul îndeplinirii Planului de acțiune 
pentru implementarea deciziilor Summitului NATO de la Varșovia. 
Tot în cadrul şedinţei de astăzi, a fost analizat şi aprobat Raportul privind măsurile adoptate de către România în 
vederea punerii în aplicare a regimurilor de sancţiuni instituite pe plan internaţional (octombrie 2016 – 
septembrie 2017). 
Consiliul a constatat că instituţiile româneşti, în perioada de referinţă, au pus în aplicare sancţiunile adoptate la 
nivelul Organizației Națiunilor Unite și Uniunii Europene și stabilite la nivel național, prin efectul legii-cadru şi al 
reglementărilor sectoriale. 
Consiliul Interinstituțional pentru Implementarea Sancțiunilor Internaționale a organizat în această perioadă mai 
multe ședințe pentru analiza prevederilor regimurilor de sancțiuni, pornind de la restricții de călătorii și 
înghețarea de fonduri și resurse economice și continuând cu interzicerea vânzării, furnizării, transferului sau 
exportului, către statele vizate, a produselor militare și a serviciilor asociate acestora. 
Un alt punct de pe ordinea de zi l-a reprezentat analiza și aprobarea Planului Naţional de Priorităţi Informative 
pentru anul 2018, principalul document de planificare a activităților în domeniu. 
Acesta este rezultatul analizei prospective realizate la nivelul structurii analitice a Comunităţii Naţionale de 
Informaţii, în cooperare cu factorii prevăzuţi de lege să primească informații pentru stabilirea priorităților 
informative naționale, identificate pe baza evaluării amenințărilor, riscurilor și vulnerabilităților privind 
securitatea națională, precum și a oportunităților de promovare a intereselor naționale. 
De asemenea, Consiliul a analizat și avizat Proiectul de Hotărâre a Guvernului privind aprobarea circumstanțelor și 
procedura specifică aferente etapei 1 a programului esențial de înzestrare „Transportor blindat pentru trupe 8x8”. 
Prin dotarea Forțelor Terestre cu transportorul blindat pentru trupe 8x8, se asigură o mobilitate sporită și o 
protecție corespunzătoare personalului îmbarcat, pe timpul executării misiunilor specifice, în orice zonă de relief, 
indiferent de timp, anotimp sau condiții meteorologice. 
Totodată, în cadrul ședinței de astăzi, au fost aprobate propunerile de buget pentru anul 2018 ale instituțiilor cu 
atribuții în domeniul apărării țării și securității naționale. 
Ministerului Apărării Naționale i-a fost alocat 2% din PIB, așa cum s-a convenit prin Acordul politic național privind 
creșterea finanțării pentru Apărare, buget care permite finanțarea derulării programelor de înzestrare ale Armatei 
României. 
La celelalte instituții cu responsabilități în domeniul apărării țării și securității naționale valorile procentuale ale 
bugetelor alocate din PIB sunt aproximativ egale cu valorile bugetelor acestor instituții din anul 2017. 
În finalul şedinţei, Consiliul a analizat și aprobat Programul de activitate al Consiliului Suprem de Apărare a Ţării 
pentru anul 2018, document care constituie principalul  instrument de lucru al Consiliului. Documentul va putea fi 
adaptat în funcţie de realităţile şi priorităţile anului 2018", se arată în comunicatul remis ŞTIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Tudorel Toader, dezvăluiri din întâlnirea cu Kovesi. Ce subiecte s-au aflat pe masa discuţiei 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a vorbit într-o conferinţă de presă despre întâlnirea pe care a avut-o în această 
dimineaţă alături de mai mulţi reprezentanţi ai Justiţiei, printre care şi şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi. Toader 
susţine că  alături de aceştia a analizat recomandările făcute în cadrul raportului MCV şi au stabilit care sunt paşii 
de urmat. 
"Astăzi am avut o întrevedere, de la orele 9 la 11, a comisiei de punere în aplicare a celor 12 recomandări din 
MCV. Au venit reprezentanţii tuturor autorităţilor care fac parte din comisie. Mai ştiţi faptul că ministerul Justiţiei, 
ministrul Justiţiei, are competenţa legală de a coordona activitatea comisiei. Am coordonat comisia, au participat 
toate autorităţile care fac parte din aceasta, am evaluat, am constatat plusurile şi minusurile. Îmi menţin 
convingerea că raportul este pozitiv. Comisia a constatat progrese în îndeplinirea cerinţelor. Am luat azi 
recomandare cu recomandare din cele considerate neîndeplinite, am văzut ce s-a făcut până în prezent şi am 
constatat ce trebuie să facă fiecare autoritate în parte. Am stabilit ca la sfârşit de decembrie, început de ianuarie, 
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consiliul de management strategic să se întâlnească, să observe ce am făcut, ce e de făcut, să stabilească grafice 
comune şi pentru fiecare autoritate ce are de îndeplinit recomandări.", a declarat Tudorel Toader. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
• Băncile vor putea acorda fermierilor credite pentru investiţii cu dobânzi la jumătatea pieţei 
Ministerul Agriculturii şi Fondul European de Investiţii (FEI) au semnat marţi, la Bucureşti, un acord de finanţare 
prin care se vor pune la dispoziţia băncilor 93 de milioane de euro pentru a putea oferi credite agricultorilor în 
condiţii mult mai avantajoase decât cele existente acum pe piaţă.cile vopu 
La cei 93 de milioane de euro oferiţi de Comisia Europeană prin FEI, băncile - care vor fi selectate prin licitaţie - 
vor adăuga 30% (33 de milioane de euro), astfel încât totalul sumelor puse la dispoziţia fermierilor se va ridica la 
126 de milioane de euro. 
Băncile selectate vor putea acorda credite cu dobânzi subvenţionate, scăzute până la jumătate din nivelurile 
practicate acum pe piaţă, pentru că banii veniţi de la FEI prin acest acord au calitatea de risc zero. Partea 
„riscantă” este doar adaosul de 30% din fondurile cu care băncile îi vor credita pe fermieri. Concret, „din 100 de 
euro care vor ajunge la beneficiar, banca are un risc doar pentru 30 de euro, şi asta se va reflecta în dobândă”, a 
explicat Alexandru Potor, secretar de stat în Ministerul Agriculturii. 
„Acordul va permite FEI implementarea unui nou produs de creditare cu partajarea riscului, care va reduce 
semnificativ ratele dobânzilor şi va îmbunătăţi cerinţele de garantare a împrumuturilor acordate întreprinderilor 
active în sectorul agricol”, au menţionat reprezentanţii Fondului, la evenimentul de semnare a acordului cu 
Ministerul Agriculturii. 
FEI urmează să lanseze o licitaţie (un „Apel pentru Expresii de Interes”) pentru intermediarii financiari care oferă 
finanţare fermierilor din România. După primirea aplicaţiilor şi parcurgerea unui proces de evaluare a acestora, 
FEI va selecta intermediarii financiari care urmează să pună la dispoziţie finanţarea necesară fermierilor şi 
întreprinderilor agricole din România. 
Referindu-se la semnarea acordului, directorul executiv al FEI, Pier Luigi Gilibert, a declarat: „Agricultura 
contribuie semnificativ la creşterea economică a României, iar acest mandat va îmbunătăţi accesul la finanţare al 
fermierilor şi al întreprinderilor din agricultură, având şi o componentă de finanţare a fermelor mici. România se 
numără printre ţările cu cea mai mare productivitate în acest domeniu. Prin parteneriatul încheiat cu Ministerul 
Agriculturii, vom putea oferi mai multe oportunităţi fermierilor locali pentru extinderea producţiei şi pentru 
creşterea competitivităţii în acest sector”. 
Iar ministrul Agriculturii, Petre Daea a declarat: „În misiunea pe care o am, întotdeauna am apreciat adaptarea şi 
flexibilitatea de care trebuie să dăm dovadă în utilizarea instrumentelor şi mecanismelor Uniunii Europene, 
pentru a răspunde prompt şi eficient la problemele cu care se confruntă fermierii. Semnarea acestui acord de 
finanţare de către Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale reprezintă o soluţie la dificultăţile pe care le 
întâmpină fermierii în susţinerea investiţiilor atât de necesare dezvoltării agriculturii şi a spaţiului rural din 
România. Utilizarea fondurilor din PNDR pentru acordarea de credite, în condiţii mai avantajoase pentru fermieri, 
contribuie atât la îmbunătăţirea performanţei din agricultură, cât şi la integrarea într-o piaţă din ce în ce mai 
competitivă”. 
Fondul European de Investiţii este parte a Grupului Băncii Europene de Investiţii şi este o instituţie specializată în 
finanţarea de risc pentru IMM-uri. FEI creează şi dezvoltă instrumente de capital de risc şi de creştere, garanţii şi 
microfinanţare care ţintesc în mod specific acest segment al pieţei. FEI sprijină obiectivele UE prin favorizarea 
inovării, a cercetării şi dezvoltării, a antreprenoriatului şi a creării de noi locuri de muncă. 
România este a cincea ţară, după Germania, Franţa, Italia şi Estonia, în care FEI încheie un astfel de acord de 
finanţare. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• MAI: Aproximativ 16.000 de foşti angajaţi ai ministerului vor primi, din decembrie, pensii mărite 
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Aproximativ 16.000 de foşti angajaţi ai Ministerului Afacerilor Interne (MAI) vor primi, din decembrie, diferenţele 
de bani rezultate în urma recalculării acestora, în baza Legii 223/2015, a anunţat, marţi, purtătorul de cuvânt al 
MAI, Monica Dajbog.rite 
„La acest moment procesul de recalculare a pensiilor din MAI este finalizat în proporţie de 80%, în luna decembrie 
urmând să primească diferenţele rezultate în urma recalculării aproape 16.000 de pensionari”, a declarat Dajbog. 
Conform sursei citate, plăţile vor fi acordate începând cu pensiile cele mai mici, procesul urmând să continue în 
ordinea crescătoare a acestora. Cei aproximativ 16.000 de pensionari care vor primi aceste diferenţe rezultate în 
urma recalculării au pensii cuprinse între 540 de lei şi aproximativ 7.000 de lei. 
„Persoanele care au pensii mai mari de 7.000 lei pe lună vor primi diferenţele rezultate în urma recalculării în 
prima jumătate a anului viitor, pentru acest lucru urmând a fi înaintată o propunere de prorogare a termenului de 
recalculare şi de punere în plată până în luna iunie 2018”, anunţă reprezentantul Ministerului Afacerilor Interne 
(MAI). 
O parte dintre pensionarii cărora nu li s-a putut recalcula pensia până în prezent au lucrat înainte de 1990 în 
structuri care s-au desfiinţat, cum ar fi Departamentul Securităţii Statului, motiv pentru care au fost întâmpinate 
dificultăţi în a face dovada drepturilor avute. 
Potrivit sursei menţionate, persoanele care au ieşit la pensie în perioada august-septembrie 2017 îşi vor primi 
primele pensii în luna decembrie. 
Conform Legii numărul 223 din 2015, pensiile militarilor, poliţiştilor şi funcţionarilor cu statut public special în 
plată la 31 decembrie 2015 au devenit pensii militare de stat şi s-au recalculează. Pensiile aflate în plată s-au 
majorat cu 5 %. 
Pentru a le fi recalculate pensiile, pensionarii aflaţi în evidenţa Casei de Pensii Sectorială a MAI, au transmis până 
la data de 30 iunie 2016 o cerere, prin care au ales perioada de şase luni consecutive din ultimii cinci ani de 
activitate. 
Aceste cereri au fost transmise de către Casa de Pensii Sectorială, unităţilor care au întocmit dosarele de pensie, 
pentru a comunica situaţiile cu soldele/salariile lunare brute, actualizate. 
Conform legii, recalcularea pensiilor militare trebuie să se realizeze în termen de maximum 24 de luni de la data 
intrării în vigoare a Legii nr. 223/2015, termenul limită fiind, astfel, decembrie 2017. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Investiție MAJORĂ în România: Un gigant vrea să cucerească o importantă piață și creează mii de locuri de 
muncă 
Mutare de proporţii a unui gigant din România. Gazda celor de la Amazon 'joacă tare' în piaţă şi se pregăteşte să 
dea startul unei afaceri care va aduce mii de locuri de muncă pentru români. 
După finalizarea unui proiect de proporţii în Bucureşti, firma a decis să investească sute de milioane de euroîntr-o 
nouă mutare care îi va asigura supremaţia în domeniu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
• Firea: Vom publica în SEAP licitația privind realizarea unei strategii de transformare a Bucureștiului în smart city 
Primarul general, Gabriela Firea, a anunțat că peste câteva zile va fi publicată în SEAP licitația privind realizarea 
unei strategii de transformare a Bucureștiului în smart city. 
"Avem o preocupare constantă în ceea ce privește domeniul smart city, de aceea vom publica pe SEAP, în câteva 
zile, anunțul privind demararea procedurii de achiziție pentru o strategie smart city pentru Capitală. Ne dorim 
acest lucru pentru că avem foarte multe propuneri care sunt extrem de interesante din partea companiilor 
private, românești și străine. Unele se referă la proiecte majore, de zeci de milioane de euro, altele se referă la 
simple aplicații pentru smartphone. Toate sunt interesante, dar cred că este foarte dificil de ales pe criterii 
subiective din toate aceste propuneri. Prin urmare, este profesionist și înțelept să apelăm la cei mai buni specialist 
în domeniu și să avem o strategie smart de dezvoltare a Capitalei", a precizat edilul general, conform unui 
comunicat transmis de PMB. 
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Gabriela Firea a reamintit că în ultima ședință a Consiliului General al Municipiului București a fost aprobat un 
proiect de hotărâre care vizează reducerea numărului de avize pe care companiile trebuie să le obțină în 
domeniul utilităților pentru lucrări de infrastructură. 
"Prea multe avize și aprobări înseamnă foarte multă birocrație, iar acest lucru duce la îndepărtarea investitorilor 
privați, romani și străini. Am analizat toate aceste avize și am ajuns la concluzia că unele sunt redundante, iar 
altele nu sunt deloc necesare, astfel încât, pentru a ușura parcursul birocratic, încercam să restrângem cât de mult 
numărul acestor avize", a declarat ea.  
(Sursa: Agerpres) 
 
• Investiții de zeci de milioane de euro într-un parc științific de lângă Parcul de la Măgurele 
 
Reprezentanții Consiliului Județean Ilfov au anunțat că un parc științific va fi construit lângă Laserul de la 
Măgurele, în care autoritățile vor investi 70 de milioane de euro, iar lucrările vor fi terminate până în anul 2019.  
„Dezvoltarea Parcului Ştiinţific de ultimă generaţie, de importanţă naţională şi internaţională, va permite 
convergenţa celor mai competitive sectoare ale cercetării româneşti, respectiv ale antreprenoriatului inovator, 
începând cu proiectul de impact European ELI-NP. Acesta va contribui la dezvoltarea unei locaţii şi a unui 
ecosistem atractiv pentru instituţiile şi companiile naţionale şi internaţionale bazate pe cunoaştere şi, în 
consecinţă, va avea contribuţii importante la dezvoltarea economică la nivel regional şi naţional", a afirmat 
preşedintele Consiliului Judeţean Ilfov, Marian Petrache, potrivit economica.net.  
Acesta a mai precizat că în aceste momente se efectuează un studiu de fezabilitate.  
„Am comandat un studiu de fezabilitate, care demonstrează necesitatea iminentă a realizării Parcului Ştiinţific 
Măgurele, iar acesta nu poate fi decât aici, la Măgurele, în imediata vecinătate a proiectului ELI – NP. Studiul a 
început în august sau septembrie şi sperăm să fie gata la sfârşitul lunii ianuarie, cel mai târziu februarie. În 2019, 
laserul va fi operabil, iar noi trebuie să fim gata cu Parcul Ştiinţific mai devreme",a mai spus președintele CJ Ilfov.  
(Sursa: economica.net) 
 
• Explicația Ministrului Muncii pentru șomajul din Teleorman și Vaslui: Multinaționalele s-au dus unde era mai 
simplu să-și transporte marfa în UE 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a găsit o explicație pentru sărăcia din județele din sudul și nord-estul țării și 
pentru ratele mari ale șomajului în aceste zone: mulținaționalele. Ministrul Muncii a afirmat că multe companii și-
au construit fabricile în apropiere de granița vestică a României, unde aveau aproape autostrăzi pentru a-și 
transporta mărfurile, și au ignorat celelalte zone ale țării, lipsite de infrastructură. 
"Ce am mai constatat în momentul în care ne-am uitat pe datele statistice: sunt județe cu zero la sută șomaj, în 
special cele care se află pe granița de vest a României, din cauza faptului că cele mai multe firme care au venit în 
România, multinaționale, multe dintre ele având parte și de un ajutor de stat, s-au așezat acolo unde era mai 
simplu să-și transporte marfa în UE, adică mai aproape de rețeaua de autostrăzi a UE. În schimb, sunt foarte multe 
județe din Romania, unde șomajul este peste 5%, mă refer la partea de est, zona Moldovei și câteva județe din 
sudul Romaniei", a declarat Lia Olguţă Vasilescu, în cadrul unui forum pe tema crizei forței de muncă organizat de 
Intact Media, potrivit Economica.net. 
Vaslui, Telorman, Galați, Buzău și Mehedinți sunt primele cinci județe unde rata șomajului este cea mai mare. 
Rata șomajului în rândul tinerilor a ajuns în România la cel mai ridicat nivel, în cel de-al doilea trimestru din acest 
an, la 15,4%, în timp ce, pe total populație, a fost de de 4,8%, în scădere față de trimestrul anterior cu 0,7 puncte 
procentuale, se arată într-un comunicat de presă al Institutului Național de Statistică (INS). 
La sfârşitul lunii septembrie 2017, rata şomajului înregistrat la nivel naţional a fost de 4,14%, mai mică cu 0,06 pp 
faţă de luna anterioară şi cu 0,63 pp faţă de luna septembrie a anului 2016. 
Dintre cele 362.060 de persoane înregistrate în evidenţele agenţiilor teritoriale pentru ocuparea forţei de muncă, 
68.151 primeau indemnizație de șomaj. Comparativ cu luna precedentă, rata şomajului masculin a scăzut de la 
4,44% în luna august 2017 la 4,37%, iar rata şomajului feminin a scăzut de la 3,90% în luna august la 3,88 %. 
În funcție de mediul de rezidență, numărul șomerilor la finele lunii septembrie 2017 se prezenta astfel: 106.431 
şomeri erau din mediul urban şi 255.629 şomeri din mediul rural. Cei mai mulţi şomeri aveau între 40 – 49 de ani 
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(101.181), urmaţi de cei din grupa de vârstă 30 – 39 de ani (71.377), la polul opus aflându-se persoanele între 25 – 
29 de ani (27.531) 
(Sursa: economica.net)  
 
• S-a semnat contractul pentru prima fază a gazoductului BRUA 
Contractul pentru construcţia primei faze a gazoductului BRUA a fost semnat marţi. Este un proiect important 
care ar urma să contribuie la reducerea dependenţei statelor din centrul Europei de gazele ruseşti. Autorităţile 
române dau asigurări că proiectul va fi finalizat în timp util şi în condiţiile asumate. 
Proiectul BRUA, numit după iniţialele ţărilor prin care trece, îşi propune să scape Europa de monopolul gazelor 
ruseşti. Conducta ar urma să lege reţelele de gaze din Bulgaria, România, Ungaria şi Austria. Practic, gazele 
naturale din regiunea caspică şi din alte posibile surse, inclusiv gaz natural lichefiat, vor putea ajunge în Europa 
Centrala. 
Prin conducta BRUA ar urma să fie transportate spre Austria şi alte state din Uniunea Europeana şi gazele extrase 
din Marea Neagra, însă în etapa a doua a proiectului. 
Gazoductul va avea doar pe teritoriul României 528 de kilometri. Va porni de Giurgiu şi va trece prin Argeş, 
Vâlcea, Hunedoara, Caraş-Severin, Timiş şi Arad. Prin conducta din România vor trece un miliard şi jumătate de 
metri cubi de gaz pe an spre Bulgaria şi 1,75 de miliarde spre Ungaria, pentru ca în a doua etapă capacitatea să 
crească la 4,4 miliarde. 
Valoarea totală a investiţiei este estimată la 480 de milioane de euro, iar un sfert din bani sunt fonduri 
nerambursabile. 
Lucrările la acest gazoduct ar trebui să fie terminate la sfârşitul anului 2019, iar a doua etapă ar urma să fie gata în 
2022. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Protestele, blocate de Târgul de Crăciun. Pentru prima dată, el va avea loc și în Piața Victoriei 
Pentru prima dată, în acest an, Târgul de Crăciun de la București va fi organizat și în Piața Victoriei, zona din fața 
clădirii Guvernului, adică exact kilometrul zero al protestelor, locul în care se adună de obicei zecile de mii de 
manifestanți care scandează împotriva PSD. În această iarnă, însă, până la Crăciun, zona va fi închisă 
protestatarilor, fiind, deci, ocupată cu instalațiile specifice festivalului de iarnă. 
Următorul protest al Comunității Corupția Ucide fusese anunțat pentru 1 decembrie, chiar în Piața Victoriei. În 
luna decembrie, însă, vor fi ocupate cu târguri de Crăciun toate cele trei piețe-simbol ale Bucureștiului: Piața 
Victoriei (Guvern), Piața Universității și Piața Constituției (Palatul Parlamentului).  
 
Primăria Capitalei a confirmat, pentru HotNews.ro, că a aprobat organizarea Festivalului de Iarnă. 
”În perioad 02 decembrie 2017, începând cu orele 06.00-05 decembrie 2017, orele 07.00, va avea loc amenajarea 
zonei, constând în delimitarea alveolei centrale a pieței, mărginită de prelungirea Bd. Iancu de Hunedoara, 
prelungirea str. Paris, prelungirea Bd. Aviatorilor și a Sos. Kiseleff. De asemenea, breteaua RATB care face legătură 
între Bd. Lascăr Catargiu și Sos. Kiseleff va fi închisă traficului rutier pentru amplasarea tehnicii necesare 
desfășurării evenimentului (scenă, corturi, containere). Scenă în suprafața de 10x12 de metri va fi amplasată în 
alveolă centrală cu spatele către Pâră Kiseleff, iar corturile și containerele vor fi amplasate stânga-dreaptă față de 
această. Totodată, în spațiul destinat evenimentului vor fi amplasate un număr de aproximativ 30 căsuțe. 
Dezafectarea se va face după încheierea evenimentului, începând cu data de 17 decembrie 2017, orele 22.00, 
până în data de 20 decembrie 2017, orele 22.00", se arată în protocolul de organizare a evenimentului. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 
• Sud-coreeanul Jaewoo Lee va fi noul șef al misiunii FMI pentru România și Bulgaria 
Fondul Monetar Internațional (FMI) l-a numit pe sud-coreeanul Jaewoo Lee în funcția de șef al misiunii FMI pentru 
România și Bulgaria, acesta urmând să-l înlocuiască din 7 decembrie pe Reza Baqir, care va primi un nou post 
conform politicilor interne ale organizației financiare internaționale. 
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"Sunt foarte încântat să anunț că Jaewoo Lee a fost desemnat noul șef al misiunii FMI pentru România și Bulgaria, 
din 7 decembrie 2017. Dl. Lee îl înlocuiește pe dl. Reza Baqir, care va primi un nou post conform politicilor interne 
ale organizației financiare internaționale", a afirmat Alejandro Hajdenberg, reprezentantul FMI pentru România și 
Bulgaria. 
Înainte de numirea sa, Jaewoo Lee a fost șeful misiunii FMI în Sri Lanka, care este inclusă din 2016 într-un program 
al organizației financiare internaționale. 
Anterior, acesta a ocupat, în cadrul FMI, postul de adjunct al șefului diviziei de studii pentru regiunile Asia și 
Pacific și a lucrat la divizia macroeconomie din cadrul Departamentului de cercetare. 
Jaewoo Lee a lucrat în câteva economii avansate și emergente și a participat sau a condus câteva proiecte, inclusiv 
evaluarea cursului valutar, evoluția economică și politică de la criza financiară globală și efectele globale ale 
reechilibrării Chinei. 
În afara FMI, el a lucrat ca profesor de economie la Universitatea California Irvine și economist șef pentru Coreea 
de Sud al Bank of America Merrill Lynch. Cercetările sale au fost publicate în câteva reviste, inclusiv American 
Economic Review și Review of Economics and Statistics. Are un doctorat la Massachusetts Institute of Technology 
și un master în economie la Universitatea Națională din Seul. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Întrevedere George Ciamba - Rodica Radian-Gordon; pe agendă - relațiile bilaterale româno-israeliene 
Secretarul de stat pentru afaceri bilaterale și strategice în spațiul euroatlantic, George Ciamba, a avut marți o 
întrevedere cu directorul general adjunct pentru Afaceri Europene din MAE israelian, Rodica Radian-Gordon, 
informează MAE într-un comunicat remis AGERPRES. 
"În cadrul discuțiilor, cei doi oficiali au evidențiat nivelul excelent al relațiilor bilaterale româno-israeliene, 
consolidate pe parcursul a 69 de ani de relații diplomatice neîntrerupte", se precizează în comunicat. 
Potrivit sursei citate, secretarul de stat român a exprimat interesul pentru aprofundarea, în continuare, a 
dialogului politic bilateral. Totodată, a reconfirmat sprijinul României pentru consolidarea relațiilor Statului Israel 
cu Uniunea Europeană.  
Agenda discuțiilor a cuprins și un schimb de opinii cu privire la problemele internaționale de interes major și la 
evoluțiile regionale, mai ales perspectivele Procesului de Pace în Orientul Mijlociu, respectiv criza din Siria și 
regiunea Golfului, precum și perspectivele acordului nuclear cu Iranul, se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Federaţia Sindicatelor din ANP cere Ministerului Justiţiei să facă verificări la Poarta Albă. Un gardian, agresat de 
deţinuţi 
Federaţia Sindicatelor din ANP susţine că un gardian care avea în grijă peste 300 de deţinuţi, la Poarta Albă, a fost 
agresat de deţinuţi. Sindicatul susţine că acesta a fost presat de conducere să reia serviciul pe secţia de deţinere şi 
cere Ministerului Justiţiei să facă anchetă.n gardian, agresat de  
"Ieri, 28 noiembrie 2017 - în jurul orei 09.30, agentul de penitenciare Viorel Băcanu, unic supraveghetor pe secţia 
E5 din cadrul Penitenciarului Poarta Albă, a fost agresat de către deţinuţii pe care a încercat să-i oprească dintr-o 
încăierare extrem de violentă. Acesta a suferit o serie de vătămări corporale, urmând ca în această dimineaţă să 
fie prezentat la Serviciul de Medicină Legală Constanţa pentru a se stabili cu exactitate de câte zile de îngrijiri 
medicale are nevoie", transmite Federaţia. 
Sindicatul susţine că deţinuţii implicaţi în agresiune au fost identificaţi cu ajutorul camerelor de supraveghere, 
"actele de violenţă fiind favorizate de faptul că aceştia circulă liber în interiorul secţiei de deţinere". 
"Cei peste 3 - 400 de deţinuti, plasaţi, de regulă, în custodia agentului Viorel Băcanu sunt încadraţi la regimul 
semi-deschis, iar acesta a avertizat conducerea penitenciarului în legătură cu evidenta situaţie de inferioritate şi 
cu precaritatea mijloacelor de siguranţă", precizează FSANP. 
Potrivit sursei citate, din verificări reiese că "agentul a fost atacat prin surprindere cu un obiect contondent". 
"Incidentul survine după ce, agentul de penitenciare Viorel Băcanu a fost forţat să accepte reluarea serviciului pe 
secţia de deţinere, singur cu acesti 3 - 400 de deţinuţi (numărul a scăzut către 330 de la peste 400, urmare a 
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gratierii mascate) şi în condiţii de risc pentru viaţa şi sănătatea personală, după mai multe "şedinţe" în care a fost 
ameninţat făţiş de către conducerea unităţii. Iată că, din păcate, temerile acestuia s-au adeverit şi doar providenţa 
şi experienţa face ca acesta să scape, doar cu vătămări corporale", susţine Sindicatul. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• În sprijinul aliaților europeni. 1900 de militari americani vor staționa în Germania, Letonia, Polonia și România 
Două mii de militari americani, zeci de elicoptere și sute de mașini de luptă au ajuns în Europa pentru a întări 
securitatea flancului estic. Brigada americană are cartierul general în Germania, însă mai multe subunități vor fi 
trimise în Polonia, Letonia și România. Militarii vor sta în Europa 9 luni, după care vor fi înlocuiți. 
1900 de militari americani din Fort Hood,Texas, au venit în Europa pentru a întări securitatea Alianței. Militarii și 
echipamentele lor sunt acum într-o bază din Belgia, însă în curând vor pleca spre Germania, unde unitatea 
americană își are cartierul general. Americanii au adus cu ei 700 de vehicule și 89 de elicoptere de transport și de 
atac. 
80 de militari și 5 elicoptere vor ajunge în Letonia, 100 de oameni și 8 aparate vor staționa în Polonia, iar în 
România, la Mihail Kogălniceanu, vor fi 50 de militari și 5 elicoptere. 
Timp de 9 luni, militarii americani vor participa la exerciții cu aliații europeni. În august 2018, locul lor va fi luat de 
o altă unitate din SUA. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
• SUA şi Japonia au cerut o reuniune de urgenţă a Consiliului de Securitate al ONU, după testul balistic al Coreei 
de Nord 
Statele Unite şi Japonia au cerut o reuniune de urgenţă a Consiliului de Securitate al ONU pentru ziua de miercuri, 
în care să fie discutate măsuri după cel mai recent test cu rachetă balistică intercontinentală de către Coreea de 
Nord, relatează agenţiile Reuters şi Yonhap.alistic al Coreei de Nord 
Premierul japonez Shinzo Abe a declarat că "guvernul nu va accepta niciodată comportamentul provocator 
continuu al Coreei de Nord", cerându-le tuturor statelor să pună în aplicare cu stricteţe sancţiunile împotriva 
Phenianului. 
Citeşte şi: Coreea de Nord a efectuat un nou test balistic: "Noua rachetă este capabilă să lovească întreg 
continentul american" / Trump: Este o situaţie pe care o vom rezolva / Coreea de Sud a simulat un atac cu rachetă 
după test 
Secretarul de Stat al SUA, Rex Tillerson, a precizat că toate statele trebuie să respecte sancţiunile ONU dictate 
împotriva regimului Kim Jong-Un şi să ia măsuri suplimentare pentru a interzice accesul navelor care transportă 
mărfuri spre şi dinspre Coreea de Nord. 
"Demersul neobosit al Coreei de Nord pentru obţinerea armelor nucleare şi pentru metodele de transportare a 
acestora trebuie să fie contracarat. Împreună, comunitatea internaţională trebuie să continue să trimită un mesaj 
Coreei de Nord că trebuie să renunţe la programele sale privind armele de distrugere în masă. Opţiunile 
diplomatice rămân viabile şi deschise, deocamdată. Statele Unite îşi menţin angajamentul de a găsi o cale paşnică 
pentru denuclearizare şi pentru a pune capăt acţiunilor beligerante ale Coreei de Nord", a declarat Tillerson. 
Rex Tillerson a mai anunţat că demersul la ONU este susţinut, de asemenea, de Canada şi Coreea de Sud, state 
care vor să discute "modul în care comunitatea globală poate contracara ameninţarea Coreei de Nord la adresa 
păcii internaţionale". 
Preşedintele sud-coreean Moon Jae-In a condamnat ferm lansarea rachetei balistice din Coreea de Nord, 
menţionând că mutarea a fost anticipată şi că guvernul s-a pregătit pentru acest lucru. Liderul de la Seul Moon a 
adăugat că nu există altă posibilitate decât continuarea presiunilor şi a sancţiunilor la adresa Coreei de Nord de 
către comunitatea internaţională. 
"Coreea de Nord trebuie să renunţe imediat la demersurile nesăbuite care vor conduce la izolarea şi la decăderea 
ţării şi să se aşeze la masa dialogului. Guvernul nu va tolera niciodată provocările nord-coreene", a mai spus Moon 
Jae-In. 
Ambasadorul Marii Britanii la ONU, Matthew Rycroft, a precizat că regimul "Kim Jong-Un trebuie să-şi schimbe 
cursul, de dragul întregii lumi şi al poporului său". 
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"Nechibzuit program cu rachete. Nechibzuit program nuclear. Nechibzuit comportament. Nechibzuită conducere", 
a mai transmis Rycroft prin intermediul contului de Twitter. 
Preşedintele francez Emmanuel Macron a cerut intensificarea presiunii asupra Phenianului. "Condamn noul test 
balistic iresponsabil al Coreei de Nord. Acesta ne consolidează hotărârea de a creşte presiunea asupra 
Phenianului, precum şi solidaritatea faţă de partenerii noştri", a transmis Macron pe Twitter. 
Coreea de Nord este vizată de sancţiuni din partea Consiliului de Securitate al ONU încă din 2006, din cauza 
dezvoltării programelor nucleare şi cu rachete balistice. În mod tipic, China şi Rusia au agreat sancţiuni împotriva 
Phenianului doar după testarea unor rachete balistice cu rază lungă de acţiune sau a unei arme nucleare. 
Consiliul de Securitate al Naţiunilor Unite a adoptat în unanimitate două rezoluţii de sancţionare a Coreei de 
Nord, după cele două teste din luna iulie cu rachete balistice cu rază lungă de acţiune şi cel de-al şaselea şi cel mai 
puternic test nuclear efectuat în luna septembrie. Au fost impuse interdicţii privind exporturile şi călătoriile şi au 
fost blocate activele mai multor oficiali nord-coreeni. 
Recent, preşedintele SUA, Donald Trump, le-a cerut oficialilor americani să facă presiuni asupra altor ţări pentru a 
izola Coreea de Nord, până când regimul de la Phenian îşi dă seama că nu are altă opţiune decât să renunţe la 
programul nuclear şi de rachete balistice. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Londra și Bruxellesul au ajuns la un acord privind "factura" Brexit-ului (presa) 
Negociatorii britanici și europeni au ajuns la un acord asupra reglementării financiare a Brexit-ului, o sumă 
cuprinsă între 45 de miliarde și 55 de miliarde de euro, a informat marți seară cotidianul britanic The Telegraph, 
scrie AFP. 
Două surse au confirmat jurnalului că părțile au căzut de acord la sfârșitul săptămânii trecute în privința acestei 
chestiuni, unul din principalele obstacole în calea negocierilor legate de ieșirea Marii Britanii din Uniunea 
Europeană. 
Potrivit Telegraph, suma totală "va fi cuprinsă între 45 de miliarde și 55 miliarde de euro", în funcție de calculul 
realizat de fiecare tabără după "o metodologie pregătită în comun". 
Până acum, oferta financiară a guvernului britanic s-a situat în jurul a 20 de miliarde de euro, o propunere 
respinsă de președintele Parlamentului European, Antonio Tajani, care a estimat că factura ar fi mai repede între 
50 de miliarde și 60 de miliarde de euro. 
La solicitarea AFP, Comisia Europeană și ministerul britanic pentru Brexit (DExEU) au refuzat să confirme un astfel 
de acord. "Discuțiile intense dintre Marea Britanie și Comisia Europeană continuă în această săptămână la 
Bruxelles" unde "încercăm să ajungem la un acord", a explicat DExEU într-un scurt mesaj trimis prin e-mail. 
Un asemenea acord ar reprezenta un progres foarte important în negocierile dintre Marea Britanie și Uniunea 
Europeană demarate în iunie. Celelalte 27 de țări din UE au făcut din reglementarea financiară o condiție 
prealabilă la deschiderea discuțiilor asupra viitoarei relații dintre UE și Londra. 
Bruxellesul dorește, de asemenea, "progrese suficiente" în problema drepturilor cetățenilor comunitari în Marea 
Britanie după Brexit și a consecințelor divorțului asupra frontierei dintre Irlanda și provincia britanică Irlanda de 
Nord. 
Cei 27 vor face cunoscut, în cursul unui summit prevăzut pentru 14 și 15 decembrie la Bruxelles, dacă acceptă să 
deschidă această a doua fază a negocierilor pe care Marea Britanie este dornică să le poată începe. 
(Sursa: Agerpres) 
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